
 
 

 

Referat af ordinært skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 4. marts 2025 kl. 18.00-21.00 i mødelokale F, Herlufsholmvej 16 

 

Deltagere: 
Jan Ellemose, Mette Restrup, Michael Graff, Martin Bonke Seigan, Kim Rydahl, 
Mette Fabricius, Cecilie Gudmansen, Rikke Christiansen, Lise-Lotte Fallenius 
Rasmussen, Karina Witt, Michael Ringsmose, Thomas Kruse 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: Sakina eller Jayden 
Digtervej: Camille eller Clara 
Karrebæk: August/Pelle 

 

Fraværende med afbud: 

Martin Bonke Seigan, Jan Ellemose, Mette Fabricius, August/Pelle, Camille/Clara, 

Sakina/Jayden 

 

Gæster: 
 
 

Der serveres en salat og en vand/sodavand under mødet. 

 



 
 

Sag nr. 60 – orientering 
Nyt fra eleverne  
 
(15 min) 

Ingen elever til stede 

Sag nr. 61 – orientering 
Folkeskolens kvalitetsprogram 
 

• Gennemgang af procesplan 
 
Bilag: Procesplan Folkeskolens 
Kvalitetsprogram 
(5 min) 

Thomas gennemgik procesplanen for 
implementeringen af folkeskolens 
kvalitetsprogram. Der er mange elementer, der 
skal godkendes i løbet af dette møde og på 
kommende møder.  

Sag nr. 62 – orientering, drøftelser og 
beslutninger  
Folkeskolens kvalitetsprogram 
 
Drøftelser og beslutninger: 

• Minimumstimetal 

• Børnehaveklasse 

• Pausetiden 

• Timefordelingsplan 

• Implementeringshastighed 

• Ideer praktisk/musisk 

• Valgfag 
 
Det noteres særskilt i referatet hvilke af 
ovenstående, der godkendes 
 
Drøftelser: 

• Understøttende undervisning 

• Timebank 

• Skemaskabelon 
 
 
 

Minimumstimetal:  
Så mange timer, som klasserne minimum skal have 
på årgangene. I børnehaveklassen foreslås 23 
lektioner. Det giver en lektion mindre end i år, men 
tre lektioner mindre end minimumstimetallet. 
Børnehaveklasselederne er kommet med rigtig 
mange gode forslag til, hvordan man skaber 
kvalitet og differentiering i de yderste lektioner.  
På 7. klassetrin foreslås at tilføre en lektion til en af 
klasselærerne. Denne skal bruges til etablering af 
den nye klasse på 7. årgang. Det vil være godt at få 
løsningen evalueret og måske fælles 
årsplansarbejde.  
Begge dele godkendes.  
 
Pausetid:  
Niveauet fra i år foreslås. Vi ønsker mere kvalitet 
ind i spisepause, hvor eleverne spiser.  
Dette godkendes. 
 
Timefordelingsplan:  
Beslutningen om timefordelingsplanen er også 
etårig. Den store udfordring har vi haft på 
musikundervisningen. Vi har mangel på 
musiklærere, så det er svært at skabe den 
nødvendige kvalitet.  
Der ændres ikke på mængden af 
musikundervisningen i 3. klasse. Altså to lektioner.  
På øvrige klassetrin med musik reduceres musik 



 
 

Orientering: 

• F-rækken – timefordelingsplan, 
skemaskabelon, praktisk/musisk 

• Juniormesterlære 
 
Bilag: Procesplan Folkeskolens 
Kvalitetsprogram 
(70 min) 

med én lektion, og så tilføjes der én lektion til 
andre fag i den praktiskmusiske blok.  
Forslaget blev belyst frem og tilbage fra forældre 
og personale. Andre løsninger lyder spændende, 
men svære at indføre med så kort frist. I næste 
skoleår kan en alternativ model til 26/27 drøftes.   
Skolebestyrelsen vil gerne sætte gang i denne 
proces allerede i 25. 
Bestyrelsen stemte om det stående forslag til 
timefordelingsplan.  
 
Skolebestyrelsen anmoder skolens ledelse om at 
afsøge muligheden for at afprøve andre måder at 
afvikle praktisk/musiske fag på, så det praktiske og 
musiske prioriteres. Der gives tilsagn til at afprøve i 
mindre skala. 
 
Timefordelingsplanen godkendes med den vigtige 
pointe, at den kan ændres til næste skoleår. 
 
Implementeringshastighed: 
Vi har aftalt tidligere, at vi skal kigge på ændringer 
hvert år. Vi tager altså et år ad gangen.  
 
Valgfag: 
De fleste udskolingslærere har peget på, at det 
lokale valgfag skal placeres i 8. og 9. klasse. Det 
samme gør skolens ledelse.  
 
Begrundelse: 

- Der er rigeligt at se til i 7. klasse 
- Vi skal passe godt på de nye 7. klasser 
- Fjern ikke alt det sjove fra 9. klasse 

 
Bestyrelsen godkender, at det lokale valgfag 
placeres på 8. og 9. klassetrin.  
 
Det nye valgfag (det lokale valgfag): 
Der ønskes, at det lokale valgfag er på tværs af 8. 
og 9. klasse og på tværs af afdelingerne DV og HH.  
Sport og Natur og Madkundsskab udbydes på både 
afdeling HH og DV. Her kan du altså være sikker på 
at tage det lokale valgfag på egen afdeling.  
Valgfagene Makerspace/teknologiforståelse, 
medier og filmkundskab og Genbrug af materialer 



 
 

udbydes til eleverne, men på én af skolens 
afdelinger.  
Skolen køber en underviser fra ungdomsskolen til 
at undervise i valgfaget Pige i eget liv.  
Desuden vil vi gerne give eleverne mulighed for at 
kunne tage valgfag på Ungdomsskolen. Fagene 
ligger om aftenen, og der er fraværsregistrering. 
For nogen vil det være en fordel, at valgfaget ligger 
om eftermiddagen i forlængelse af den normale 
undervisning, og for andre vil det være en fordel, 
at undervisningen placeres om aftenen.  
 
Bestyrelsen besluttede ved afstemning, at forslaget 
godkendes.  
 
Understøttende undervisning/Timebank: 
Skolens ledelse ønsker bestyrelsens tilsagn til, at 
ledelsen får lov til at placere ressourcer fra 
timebanken, som ledelse og medarbejdere 
gennem dialog aftaler. Dette blev givet.  
 
Skemaskabelon: 
Thomas gennemgik ledelsens forslag til 
timefordelingsplan. Skemaskabelonen kommer på 
som beslutningspunkt på et af de kommende 
bestyrelsesmøder. Bestyrelsen ser positivt på 
forslaget.  
 
På afdeling KA ønskes skolestart ændret til kl. 7.50, 
idet det vil være en løsning, der giver en bedre 
skolestart for flere. 
Bestyrelsen ser positivt på forslaget.  
 
På 3. årgang, med de tre dage med lektioner til 
13.35/13.45, bør der placeres praktisk musiske fag 
i slutningen af dagen. 
Bestyrelsen ser positivt på forslaget.  
 
F-rækken – timefordelingsplan, skemaskabelon, 
praktisk/musisk: 
Ledelsen ønsker mulighed for at afvige 
timefordelingsplanen og skemaskabelonen, så der 
kan indtænkes mere praktisk/musisk i 
specialklasserækkerne og bedre mulighed for at 
gøre skoledagen mere fleksibel.  



 
 

Der bør være fokus på, at elevernes faglige niveau 
forbedres af denne fleksibilitet.  
Bestyrelsen ser positivt på forslaget, men med 
forbehold.  
 
Juniormesterlære:  
Udsættes 

Pause 
 
(10 min) 

Sag nr. 63 – orientering fra skolens 
ledelse 

• Personalesituationen  

• Nøgletal 

• BUU 

• Evt. 
 
(20 min) 

Nåede vi ikke 

Sag nr. 64 – orientering og drøftelse 
Specialområdet i Næstved Kommune 
 
(20 min) 

Der lukkes ikke specialtilbud i NK. Politikerne 
oplever dog, at der er brugt for mange penge, så 
der kommer en nedskæring.  
Forvaltningen vurderer, hvor mange elever, der er 
plads til i de forskellige tilbud. Ingen elever bliver 
taget ud af specialklasser til august 25. Over tid er 
det dog meningen, at der skal være en bevægelse 
fra special til almen for nogle børn. Den store 
ændring, der skal ske, er, at der er færre børn, der 
fremover skal starte i specialtilbud. Desuden skal 
elever, der pt. går i tilbud i andre kommuner og 
privat kunne tages ind i kommunale specialtilbud.  
Vi har efterhånden ansat det pædagogiske 
personale, vi skal bruge til vores niveau 2 tilbud på 
afd. Karrebæk.  
Vi har som skole brug for, at politikerne tager 
ansvar for beslutningen om ændringerne på 
specialområdet. Dette gennem et fælles skriv til 
skoleområdet.  
 

Sag nr. 65 – orientering  
Dialogsamtalen med BUU 27/2 
 
(10 min) 

Udsat 



 
 

 

Sag nr. 66 – orientering og 
koordinering 
Sager fra skolebestyrelsen 
 

(10 min) 

• Henvendelse til politikerne omkring 
specialområdet fra alle 
bestyrelsesformænd i NK er modtaget, og 
der er givet svar på det fra formand i BUU 
Lars Hoppe Søe.  

Sag nr. 67 
Sager til dagsorden til kommende 
møder. 
 
(5 min) 

 

• Juniormesterlære 

• Dialogsamtalen med BUU 27/2 
 

 

Sag nr. 68 
Eventuelt 
 
(5 min) 

 

• Skulle vi lave en video omkring vores 
implementering af Folkeskolens 
Kvalitetsprogram? 

Sag nr. 69 
Personsager 

• Ingen 


